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ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΟΜΑΔΑΣ 
ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ 

Βουλευτής ν. Λάρισας 
Αθήνα, 7/10/2024 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς τον υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης & Τροφίμων, κ. Κ. Τσιάρα 

Θέμα: «Ακόμη ένα φιάσκο του ΟΠΕΚΕΠΕ, με την αιφνιδιαστική αξίωση επιστροφής 
αχρεωστήτως καταβληθέντων του 2022 από 196.000 αγρότες!» 

Δεν σταματάει να εκπλήσσει απολύτως αρνητικά τον αγροτικό κόσμο της χώρας ο ΟΠΕΚΕΠΕ, του 
οποίου οι αβελτηρίες εξαιτίας λανθασμένων κυβερνητικών χειρισμών, αλλά και η γενικότερη 
κακοδιαχείρισή του, κατά την τελευταία πενταετία της διακυβέρνησης της χώρας από τη ΝΔ, έχουν 
ως αποτέλεσμα την γνωστή πλέον ευρωπαϊκή ‘’εποπτεία’’ του Οργανισμού και, βέβαια, των όσων 
αυτή η κατάσταση σηματοδοτεί για τον κίνδυνο καταβολής των επιδοτήσεων των αγροτών, όπως  
και τη γενικότερη διαχείριση των κοινοτικών ενισχύσεων. 
 
Αυτή τη φορά και συγκεκριμένα από την Πέμπτη (3/10/2024), ‘’πανικός’’ έχει επικρατήσει ανάμεσα 
στις τάξεις των παραγωγών, αφού εκατοντάδες χιλιάδες αγρότες έλαβαν ειδοποιητήρια για 
επιστροφή ποσών που είχαν πληρωθεί το 2022, από λάθη του Οργανισμού Πληρωμών και των 
παλαιών «τεχνικών συμβούλων» του. Και αυτό γιατί ο τότε σύμβουλος, λόγω αδυναμίας των 
µμηχανογραφικών συστημάτων, υπέδειξε στον ΟΠΕΚΕΠΕ να πληρώσει µε βάση τις δηλώσεις της 
προηγούμενης χρονιάς, δηλαδή του 2021, με αποτέλεσμα σε συγκεκριμένο διασταυρωτικό έλεγχο να 
προκύψει και η ‘’εσφαλμένη πληρωμή’’ του Ιουλίου του 2023 που με τη σειρά της τώρα οδηγεί 
196.000 αγρότες στην επιστροφή συνολικού ποσού της τάξης των 63 εκατομμυρίων ευρώ (!). 
 
Το θέµα, όπως πληροφορούμαστε, προέκυψε στις αρχές Ιουλίου του 2024, όταν έγγραφο της 
Ευρωπαϊκής Επιτροπής Ares (2024) 4751508-02/07/2024 καλούσε την ελληνική αρχή να δώσει 
εξηγήσεις για το παραπάνω ποσό, καθώς ο έλεγχος είχε ήδη εντοπίσει το σχετικό πρόβλημα. Η ίδια 
ανακάλυψη αποτέλεσε την αφετηρία και για την επιτήρηση του Οργανισµού και την άρση 
ουσιαστικά της πιστοποίησής του ως οργανισμός πληρωμών ενισχύσεων, παρότι σύσσωμη η 
Κοινοβουλευτική Ομάδα του ΠΑΣΟΚ προειδοποιούσε και εγκαλούσε την κυβέρνηση για τις 
επικείμενες εξελίξεις ενάμιση μήνα νωρίτερα, με κοινή της ερώτηση (αρ. πρωτ. 254/4729-
15/05/2024) και ενδεικτικό τίτλο: «Οι κυβερνητικές παρεμβάσεις και η κακοδιαχείριση στον 
ΟΠΕΚΕΠΕ, οδηγούν τον Οργανισμό σε αστάθεια και Ευρωπαϊκή εποπτεία με κίνδυνο στην καταβολή 
των επιδοτήσεων των αγροτών».  
 
Σε αυτό το πλαίσιο, άμεση υπήρξε η αντίδραση της Εθνικής Ένωσης Αγροτικών Συνεταιρισμών – 
ΕΘΕΑΣ, η οποία με χθεσινή της επιστολή (4/10/2024) ζητά άμεσα συνάντηση με την ηγεσία του 
υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και τον Πρόεδρο του ΟΠΕΚΕΠΕ, κ. Μπαμπασίδη, για την «επίλυση 
του αιφνιδιαστικου ́  προβλήματος στους αγρότες και κτηνοτρο φους-με λη της, απο ́  την πρωτοφανη ́  
μαζικη ́  αποστολη ́  επιστολών απο ́  τον ΟΠΕΚΕΠΕ για αχρεωστήτως καταβληθέντα ποσά, απο ́  
οριζόντιο σφάλμα στις πληρωμές του Ιουνίου 2023». 
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Στη δε επιστολή η ΕΘΕΑΣ αξιώνει: 
-Την αναστολη ́  της προθεσμίας 29.10.2024, που ο ΟΠΕΚΕΠΕ έχει δώσει ως καταληκτικη ́  για την 
επιστροφη ́  των αχρεωστήτως καταβληθέντων στις 30.6.2023. 
-Την επεξεργασία απο ́  τον ΟΠΕΚΕΠΕ πρότασης, ώστε οι συμψηφισμοι ́ να γίνουν σε 5 ισόποσες δόσεις 
κατα ́  την αναλογία της εφαρμογής της σύγκλισης των δικαιωμάτων μεταξυ ́  2022-2027, καθώς με 
αυτόν τον τρόπο, δεν θα υπάρχει σημαντικη ́  απώλεια εισοδήματος για τους 083 αγρότες το 2024. 
-Και τέλος τη θεσμοθέτηση, όπως άλλωστε έχει ζητηθεί επανειλημμένα, μεικτής ομάδας διαχείρισης 
των θεμάτων του ΟΣΔΕ, ώστε να προλαμβάνονται κατα ́  το δυνατόν τέτοια φαινόμενα. 
 
Κατόπιν τούτων και δεδομένου ότι εξαιτίας προφανώς λάθους της κυβέρνησης, του ΟΠΕΚΕΠΕ και 
των συνεργατών τους, τα ποσα ́  που καταβλήθηκαν επιπλέον και για τα οποία σήμερα ζητείται η 
επιστροφη ́  ως αχρεωστήτως, αφορούν κατα ́  βάση παραγωγούς των οποίων τα δικαιώματα 
μειώθηκαν, τόσο το 2022, όσο και τα έτη 2023, 2024 και επομένως η απαίτηση να συμψηφιστούν με 
την προκαταβολη ́  του 2024, δημιουργει ́ σε αυτούς οικονομικο ́  αδιέξοδο. 
 
Ερωτάται ο κ. υπουργός: 
 
-Πως απαντά σε όλα τα παραπάνω και κυρίως πως σκοπεύει να επιλύσει το αιφνίδιο πρόβλημα που 
δημιουργήθηκε για 196.000 παραγωγούς σε όλη τη χώρα, με υπαιτιότητα Οργανισμού που υπόκειται 
στο υπουργείο του, αλλά και εξαιτίας διαδοχικών λανθασμένων χειρισμών της κυβέρνησης, της 
οποίας ο ίδιος αποτελεί μέλος; 
-Σκοπεύει να συναντηθεί με την ΕΘΕΑΣ και να υιοθετήσει τα αιτήματά της, προκειμένου να 
διευκολυνθούν οι υπόχρεοι των αιφνίδιων επιστροφών ποσών που πιθανότατα έχουν ήδη επανα-
επενδύσει στις καλλιέργειές τους -και όχι βέβαια με δική τους ευθύνη;  
 
 
 

 

    Η ερωτώσα βουλευτής 
 
  
 

   Ευαγγελία Λιακούλη                                 
 




